



## Economics and the Mathematical Methods. 2013-2021

ISSN 0424-7388

URL - <http://emm.jes.su>

All right reserved

Issue №2 Volume . 2007

# MILTON FRIEDMAN — THE SCIENTIST AND THE IDEOLOGUE

**Georgiy Trofimov**

## Abstract

Milton Friedman, one of the most influential economists of the twentieth century, has recently passed away. He combined the qualities of an outstanding scientist and an ideologue of liberalism. His long-term work in both directions has had a great impact on the economic policy of many countries. In this respect, M. Friedman is on a par with J. M. Keynes, with whom he radically differed in his views on the place of the state in the economy. If Keynes was the main defender of interventionism, then Friedman can be considered the main apologist for the free market and a critic of state intervention in the economy and other areas. To paraphrase the statement of the Friedman many years ago in relation to Keynes, R. Barro, recently declared: “Now we are all preminence”.

## Keywords list (en):

**Date of publication:** 01.04.2007

## Citation link:

Trofimov G. MILTON FRIEDMAN — THE SCIENTIST AND THE IDEOLOGUE // Economics and the Mathematical Methods. – 2007. – Issue №2 C. 25-33 [Electronic resource].

URL: <https://emm.jes.su/s042473880000616-6-1-ru-108/> (circulation date: 06.03.2021).

# МИЛТОН ФРИДМЕН — УЧЕНЫЙ И ИДЕОЛОГ

**Трофимов Георгий Юлианович**

## **Аннотация**

Недавно ушел из жизни Милтон Фридмен - один из наиболее влиятельных экономистов XX в. Он сочетал в себе качества выдающегося ученого и идеолога либерализма. Его многолетняя деятельность в обоих направлениях оказала большое влияние на экономическую политику многих стран. В этом отношении М. Фридмен стоит в одном ряду с Дж.М. Кейнсом, с которым он радикально расходился во взглядах на место государства в экономике. Если Кейнс был главным защитником интервенционизма, то Фридмена можно считать главным апологетом свободного рынка и критиком государственного вмешательства в экономике и других сферах. Перефразировав высказывание самого Фридмена многолетней давности в отношении Кейнса, Р. Барро недавно провозгласил: “Теперь мы все фридменианцы”.

## **Ключевые слова:**

**Дата публикации:** 01.04.2007

## **Ссылка для цитирования:**

Трофимов Г. Ю. МИЛТОН ФРИДМЕН — УЧЕНЫЙ И ИДЕОЛОГ // Экономика и математические методы. – 2007. – Выпуск №2 С. 25-33 [Электронный ресурс].  
URL: <https://emm.jes.su/s042473880000616-6-1-ru-108/> (дата обращения: 06.03.2021).